
ZÁPIS Č. 10/2002 (134)
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE 29. ŘÍJNA  2002

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1

Přítomni: viz prezenční listina (celkem 16 senátorů)

Omluveni: Popela/FSI, Pohanková/FA, Dufková/FCH, Kříž/FP

Hosté: rektor Vrbka, prorektoři Dub, Kazelle, kancléřka Vanýsková
kvestor Pěnčík

PROGRAM:
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
2. Informace rektora, prorektorů, kancléřky a kvestora
3. Finanční záležitosti AS VUT
4. Vyjádření AS VUT k materiálu předloženému pro jednání Správní rady VUT dne 18. 11. 2002
5. Legislativní záležitosti
 Projednání návrhu změn Statutu FIT
 Projednání návrhu Příloh Statutu FaVU

6. Výroční zpráva o činnosti AS VUT za rok 2002
7. Různé

AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT
K zápisu z minulého zasedání AS VUT nebyly vzneseny žádné připomínky.

AD 2) INFORMACE REKTORA, PROREKTORŮ, KANCLÉŘKY A KVESTORA

 Rektor Vrbka
Informoval zejména o následujících akcích uskutečněných v průběhu měsíce října:
 dne 14. 10. 2002 se uskutečnila v Design centru ČR vernisáž celostátní výstavy vynikajících

výrobků desetiletí, na které jsou zastoupena díla studentů a zaměstnanců FaVU a FSI zejména
z oblasti průmyslového designu;

 dne 15. 10. 2002 v rámci průmyslové zóny Brno-Modřice byla slavnostně otevřena pobočka firmy
NORGREN, která působí v oblasti vzduchotechniky a automatizace (zájem o spolupráci s VUT
v oblasti výzkumu a vývoje);

 dne 22. 10. 2002 se konalo slavnostní zahájení veletrhu pomaturitního vzdělávání Gaudeamus
v areálu BVV, společenský večer pro všechny účastníky veletrhu se konal v prostorách Centra
VUT v Brně;

 rektor se zúčastnil slavnostního shromáždění u příležitosti státního svátku ČR na Pražském hradě
28. 10. 2002.

 Prorektor Kazelle
Poděkoval senátorům za tříletou konstruktivní a korektní spolupráci v oblastech, které spadaly do jeho
resortu a popřál všem senátorům mnoho dalších úspěchů, ať již při dalším působení v AS VUT
v případě jejich zvolení pro další funkční období, tak také všem ostatním při jejich působení v jiných
oblastech školy.

 Kancléřka Vanýsková
Přidala se prorektoru Kazellemu a poděkovala všem senátorům za vzájemnou spolupráci.
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 Kvestor Pěnčík
Informoval senátorů, že na MŠMT byl odvolán z funkce ředitele odboru financování vysokých škol
Ing. Tomáš Kopřiva, od 1. 11. 2002 platí příkaz ministryně Buzkové o změnách v organizační
struktuře MŠMT, ze kterého vyplývá zejména přechod oddělení reprodukce majetku po 1. náměstka.

 Prorektor Dub
Probíhá příprava rozvojových a transformačních projektů VUT, jsou vedena jednání s MŠMT ČR –
snaha VUT, aby projekty tvořily vzájemně provázanou strukturu. Doc. Münsterová požádala, aby byly
rozvojové projekty před odesláním na MŠMT předloženy AS VUT k vyjádření.

AD 3) FINANČNÍ ZÁLEŽITOSTI AS VUT
Doc. Zbořil připomněl, že na minulém zasedání AS VUT bylo projednáváno rozdělení zbývající
rezervy finančních prostředků AS VUT ve výši 986 tis. Kč, kvestor Pěnčík navrhl rozdělit částku 800
tis. Kč jednotlivým fakultám à 100 tis. Kč a zbývající částku 186 tis. přidělit KaM Brno. Doc. Zbořil
na dnešním zasedání požádal kvestora o zdůvodnění tohoto návrhu. Kvestor sdělil, že při rozdělení
výše uvedené částky fakultám podle normativního počtu studentů by malé fakulty s menším počtem
studentů dostaly velmi nízkou částku, větší fakulty by obdržely finance, které by v porovnání s jejich
celkovým rozpočtem stejně byly zanedbatelné. Částku 186 tis. Kč pro KaM zdůvodnil tím, že
v letošním roce budou SKM částečně hradit zvýšený nárůst počtu lůžek do konce roku z vlastních
zdrojů (viz ubytování studentů VUT v hotelu na Božetěchově ul.). Celkově svůj výše uvedený návrh
považuje kvestor za velkorysejší. Doc. Zbořil vznesl dotaz na senátory, zda chtějí ještě o zdůvodnění
kvestora diskutovat, vzhledem k tomu, že žádné připomínky ani dotazy nebyly vzneseny, bylo
přistoupeno k hlasování o schválení následujícího návrhu na usnesení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT souhlasí s rozdělením rezervy finančních prostředků AS VUT ve výši
986 tis. Kč následovně:

 částku 800 tis. Kč rozdělit všem fakultám VUT – FAST, FSI, FEKT, FIT, FA, FCH, FP, FaVU
à 100 tis. Kč,

 zbývající částku 186 tis. Kč přidělit KaM VUT v Brně.
Hlasování:
Pro – 14 hlasů
Zdržel se hlasování – 2 hlasy
Proti – 0 hlasů
UAS 1
Akademický senát VUT souhlasí s rozdělením rezervy finančních prostředků AS VUT ve výši
986 tis. Kč následovně:

 částku 800 tis. Kč rozdělit všem fakultám VUT – FAST, FSI, FEKT, FIT, FA, FCH, FP, FaVU
à 100 tis. Kč,

 zbývající částku 186 tis. Kč přidělit KaM VUT v Brně.

AD 4) VYJÁDŘENÍ AS VUT K MATERIÁLU PŘEDLOŽENÉMU PRO JEDNÁNÍ
          SPRÁVNÍ RADY VUT DNE 18. 11. 2002
Členové AS VUT obdrželi dne 21. 10. 2002 E-mailem materiál zpracovaný kvestorem Pěnčíkem
týkající se majetkových záležitostí pro jednání Správní rady VUT dne 18. 11. 2002. K jednotlivým
bodům materiálu přednesl na dnešním zasedání AS podrobný komentář kvestor Pěnčík a nechal
kolovat mapy pozemků, kterých se materiál týká. Členové AS VUT vznesli několik dotazů na kvestora
týkajících se zejména záměrů využití pozemků VUT v areálu Kraví Hora. Kvestor sdělil senátorům, že
areál Kraví hory je veden v Územním plánu města Brna jako rekreační oblast (park, sport a
tělovýchova). VUT uzavřelo s městem Brnem dohodu, že do prosince r. 2003 budou ukončeny
podnikatelské aktivity na tomto území (pronájmy, které v současné době kryjí náklady spojené
s udržováním objektů VUT).
Vzhledem k tomu, že k materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo přistoupeno k hlasování o
jeho schválení. Předseda AS VUT Doc. Zbořil konstatoval, že dle § 9 odst. (2) písm. c) zákona č.
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111/98 Sb. se AS vyjadřuje k právním úkonům, které vyžadují souhlas správní rady VŠ. Bylo proto
hlasováno o následujícím návrhu na usnesení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT vyjadřuje souhlas s realizací návrhů předložených k projednání Správní radě
VUT na jednání dne 18. 11. 2002 ve znění předloženém Akademickému senátu VUT v Brně
kvestorem dne 21. 10. 2002:

 Kupní smlouva mezi VUT v Brně (prodávající) a týkající se pozemků a objektů areálu Kníničky
 Smlouva o směně pozemků mezi VUT v Brně a statutárním městem Brnem
 Příprava smluvního vztahu mezi VUT v Brně a statutárním městem Brnem týkající se bývalého

klášterního velkostatku Božetěchova 1
 Inženýrské sítě – darovací smlouva a věcná břemena

Hlasování:
Pro – 16 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 2
Akademický senát VUT vyjadřuje souhlas s realizací návrhů předložených k projednání Správní radě
VUT na jednání dne 18. 11. 2002 ve znění předloženém Akademickému senátu VUT v Brně
kvestorem dne 21. 10. 2002:

 Kupní smlouva mezi VUT v Brně (prodávající) a týkající se pozemků a objektů areálu Kníničky
 Smlouva o směně pozemků mezi VUT v Brně a statutárním městem Brnem
 Příprava smluvního vztahu mezi VUT v Brně a statutárním městem Brnem týkající se bývalého

klášterního velkostatku Božetěchova 1
 Inženýrské sítě – darovací smlouva a věcná břemena

AD 5) LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI

 Projednání návrhu změn Statutu FIT
Na minulém zasedání AS VUT projednával předložený návrh změn Statutu FIT a požádal o jeho
upřesnění. AS FIT projednal a schválil upřesnění návrhu změn Statutu FIT na svém zasedání dne
8. 10. 2002, dne 16. 10. 2002 byl členům AS VUT E-mailem rozeslán upravený návrh. K tomuto
návrhu se na dnešním zasedání AS VUT vyjádřil předseda legislativní komise AS VUT Mgr. Božek,
který konstatoval, že forma i obsah návrhu odpovídá požadavkům AS VUT vzneseným na minulém
zasedání. Vzhledem k tomu, že žádné připomínky ze strany senátorů k předloženému návrhu již
nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení.
Doc. Zbořil vznesl dotaz, kdo souhlasí s předloženým návrhem změn Statutu FIT?
Hlasování:
Pro – 16 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
Proti – 0 hlasů
Návrh byl schválen.

UAS 3
Akademický senát VUT schvaluje následující změny Statutu Fakulty informačních technologií VUT
v Brně ve znění schváleném AS FIT dne 8. 10. 2002:

 Čl. 6 odst. 3 odrážka c):
text  „organizační struktura“  nahradit textem “organizační řád fakulty“

Nové znění čl. 6 odst. (3):
(3) Vnitřními normami, které podléhají schválení akademickým senátem FIT,  jsou zejména:

a) Pravidla pro průběh přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu ve studijních
programech uskutečňovaných na fakultě,

b) vnitřní pravidla hospodaření,
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c) organizační řád fakulty,
d) podmínky a kritéria hodnocení pedagogické, výzkumné a tvůrčí činnosti,
e) směrnice stanovující výši úhrad za vydávání dokladů o studiu.

 Čl. 23a, odst. (6):   
text „... jsou uvedeny v organizačním řádu ústavu, který vydává děkan na návrh vedoucího ústavu
jako vnitřní směrnici.“ se nahrazuje textem „jsou uvedeny v organizačním řádu fakulty, který
vydává děkan jako vnitřní normu fakulty.“

Nové znění čl. 23a,  odst. (6):
(6) Podrobnosti o organizaci, řízení a činnosti ústavu jsou uvedeny v organizačním řádu fakulty,
      který vydává děkan jako vnitřní normu fakulty.

 Čl. 23b, odst. (3):
text „... v organizačním řádu děkanátu, který vydává děkan na návrh tajemníka jako vnitřní
směrnici.“ se nahrazuje textem „…v organizačním řádu fakulty, který vydává děkan jako vnitřní
normu fakulty.“

Nové znění čl. 23b, odst. (3):
(3) Podrobnosti o organizaci, řízení a činnosti děkanátu jsou uvedeny v organizačním řádu fakulty,
     který vydává děkan jako vnitřní normu fakulty.

 Čl. 23c, odst.( 4):
text „... v organizačním řádu CVT, který vydává děkan na návrh vedoucího CVT jako vnitřní
směrnici.“ se nahrazuje textem „…v organizačním řádu fakulty, který vydává děkan jako vnitřní
normu fakulty.“

Nové znění čl. 23c, odst. (4):
(4) Podrobnosti o organizaci, řízení a činnosti CVT jsou uvedeny v organizačním řádu fakulty, který
     vydává děkan jako vnitřní normu fakulty.

 Projednání návrhu Příloh Statutu FaVU
Návrh Příloh Statutu FaVU byl rozeslán všem členům AS VUT E-mailem dne 7. 10. 2002.
K předloženému návrhu se vyjádřila Doc. Münsterová, která byla v předcházejícím období
zpravodajem při zpracování vnitřních předpisů FaVU. Doc. Münsterová konstatovala, že
v předloženém návrhu nejsou žádné nesrovnalosti, a doporučila jej proto ke schválení. K návrhu
nebyly vzneseny žádné připomínky, AS VUT následně hlasoval o jeho schválení.
Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT schvaluje Přílohy Statutu FaVU v předloženém znění.
Hlasování:
Pro – 16 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 4
Akademický senát VUT schvaluje Přílohy Statutu FaVU v předloženém znění.

Doc. Zbořil na závěr konstatoval, že tímto jsou všechny vnitřní předpisy fakult v pořádku a kompletní.

AD 6) VÝROČNÍ ZPRÁVA O ČINNOSTI AS VUT ZA ROK 2002
Členové AS VUT obdrželi na dnešním zasedání v tištěné verzi Výroční zprávu o činnosti AS VUT za
rok 2002. Doc. Zbořil sdělil, že zpráva byla zpracována ve stručné verzi, neboť zápisy ze všech
zasedání AS VUT jsou vystaveny na www stránkách. Ve zprávě budou doplněna čísla týkající se
usnesení AS VUT, opravena procenta účasti po dnešním zasedání AS. V diskusi členové AS VUT
upozornili na drobné formální chyby, které budou opraveny (doplnění titulu PhD. u Ing. Kříže,
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uvedení délky členství u senátorů, kteří nebyli v AS VUT od začátku roku 2002, upřesnit v názvu
zprávy délku činnosti, za kterou byla zpráva zpracována – od 1. 1. 2002 do 29. 10. 2002). Žádné další
připomínky k Výroční zprávě o činnosti AS VUT nebyly vzneseny a bylo přistoupeno k hlasování
o jejím schválení.
Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o činnosti AS VUT za rok 2002 spolu s výše
uvedenými drobnými formálními úpravami.
Hlasování:
Pro – 16 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 5
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o činnosti AS VUT za rok 2002 spolu s výše
uvedenými drobnými formálními úpravami.

AD 7) RŮZNÉ
Na závěr rektor Vrbka spolu s předsedou AS VUT Zbořilem poděkovali všem senátorům za velmi
dobrou tříletou spolupráci, která velmi přispěla k rozvoji VUT. Popřáli všem v další práci mnoho
profesionálních úspěchů a těm, kteří byli zvoleni do nového AS VUT pro další funkční období 2002
až 2005 srdečně a upřímně poblahopřáli.

                           Doc. Ing. František Zbořil, CSc., v. r.
                                         předseda AS VUT v Brně

Zapsala: Jarmila Cardová


